
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Ministeren for fødevarer, landbrug og fiskeri

Dato: 21. april 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 1293
Det fremgår af Fødevarestyrelsens slutrapporter om dioxin og PCB i fisk fra Østersøen
for både 2018 og 2019, at dioxinindholdet i Østersølaks er faldet til under grænseværdi-
en, jf. slutrapporten ”DIOXIN OG PCB I FISK FRA ØSTERSØEN, KONTROLRESULTA-
TER 2019”, projektjournalnummer 4414 og slutrapporten ”DIOXIN OG PCB I FISK FRA
ØSTERSØEN, KONTROLRESULTATER 2018”, projektjournalnummer 4414, journalnum-
mer 2015-29-61-00577. Vil ministeren besvare følgende: 1) Hvornår vil gældende restrik-
tioner for alle laks i Østersøen blive løftet?, 2) Hvorfor fjernes restriktionerne ikke af sig
selv, når der ikke konstateres udfordringer med dioxin-indholdet?, 3) Hvor mange kilo laks
skal der indtages på en gang, før man opnår en dødelig koncentration af dioxin?, 4) I
Sverige har man ikke samme restriktioner med hensyn til Østersø laks; i hvilket omfang
diskuteres de henholdsvise svenske og danske erfaringer med den forskellige tilgang til
dioxin indholdet i laksen, og har ministeren kendskab til, at den danske tilgang til dette
spørgsmål har reddet danske liv set i forhold til den danske tilgang?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Peter Juel-Jensen
(V).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Peter.Juel.Jensen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
René Christensen
formand
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